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BR.0052-9-4/10 
 

Protokół Nr LVI/2010 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 20 sierpnia 2010 r. 
 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.40. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 20 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt, Zastępca 
Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej a takŜe Starosta Poznański Jan Grabkowski, Wielkopolski 
Komendant Wojewódzki Policji mł. Insp. Krzysztof Jarosz, I Zastępca Komendanta Miejskiego 
Policji podinsp. Sławomir Jądrzak oraz mieszkańcy. 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LV sesji. 
4. Informacja Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego i Komendanta  Miejskiego 

Policji w Poznaniu na temat planowanych prac związanych z budową Komisariatu 
Policji w Czerwonaku. 

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 268/XXXVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 16 kwietnia 2009r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak.  

6. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 
połoŜonej w Czerwonaku na okres dłuŜszy niŜ 3 lata. 

7. Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z gminną radą 
działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i 
o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Czerwonak 
9. Uchwała w sprawie uchylenia Regulaminu korzystania ze stacji rowerowej Akwacja. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia Miastu Poznań pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na badania dotyczące funkcjonowania i kierunków rozwoju poznańskiego 
obszaru metropolitarnego. 

11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadnie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak ul. Źródlana”. 

12. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
13. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 

budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
14. Uchwała  zmieniająca uchwałę Nr 138/XXI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 

lutego 2004 r. w sprawie wyróŜnień honorowych. 
15. Informacja w sprawie: 
 -  wezwań do usunięcia naruszenia prawa, 
 -  wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego stwierdzającego niewaŜność uchwały     
    Nr 260/XXXVI/2009 w przedmiocie regulaminu dostarczania wody na terenie gminy. 
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Radny Piotr Picyk w imieniu Komisji BudŜetu i Finansów złoŜył wniosek wykreślenia z 
porządku obrad pkt 6 - Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia 
nieruchomości połoŜonej w Czerwonaku na okres dłuŜszy niŜ 3 lata. Zdaniem komisji naleŜy 
przystąpić do opracowania jednolitych zasad nabywania i zbywania nieruchomości i dopiero 
w oparciu o jednolite zasady podejmować bądź nie podejmować uchwały. Opracowaniem 
w/w zasad mogłaby się zająć Rada PoŜytku Publicznego. 
 Radny, przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP Przemysław Ptak 
w imieniu klubu zgłosił wniosek wykreślenia z porządku obrad pkt 6. Klub podobnie jak radni, 
którzy spotkali się na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, 
Gospodarki Terenowej i Budownictwa uwaŜa, Ŝe gmina powinna wybudować boisko w 
Koziegłowach, które jest tam bardzo potrzebne, uŜyczenie dzierŜawy nie załatwi sprawy.   
 Radny, przewodniczący Klubu Radnych PiS Henryk Szczot w imieniu klubu zgłosił 
sprzeciw wobec uŜyczenia części nieruchomości powiedział, Ŝe jest zaplanowane boisko w 
Centrum Wolnoczasowym w Koziegłowach i tam powinno powstać.  
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska - Bachor 
powiedziała, Ŝe komisja jest przeciwna wyraŜeniu zgody na zawarcie umowy uŜyczenia 
części nieruchomości. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe koszt budowy stadionu w Koziegłowach w ramach 
Centrum Wolnoczasowego byłby bardzo wysoki około 600 000 zł dlatego wychodząc 
naprzeciw oczekiwaniom klubów sportowych Jurand i Karolinka zaproponowano w/w 
uchwałę. Wyjaśnił, Ŝe po otrzymaniu nieruchomości w uŜyczenie klub Jurand zamierza 
wybudować boisko piłkarskie.    
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapytał radnych, czy zgadzają się, aby 
pozostawić punkt w porządku obrad i wtedy podjąć dyskusje. 
 Wnioskodawcy nie wyrazili zgody w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 6 – uchwała w sprawie 
wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości połoŜonej w Czerwonaku na 
okres dłuŜszy niŜ 3 lata. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. 
Wniosek został przyjęty 11 głosami przy 3 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
  Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie zmieniony porządek 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z  17 obecnych na sali. Porządek obrad wraz z 
wniesioną zmianą został przyjęty 16 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 
 Porządek obrad po zmianie: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu LV sesji. 
4. Informacja Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego i Komendanta  

Miejskiego Policji w Poznaniu na temat planowanych prac związanych z budową 
Komisariatu Policji w Czerwonaku. 

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 268/XXXVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 16 kwietnia 2009r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak.  

6. Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z gminną 
radą działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Czerwonak 
8. Uchwała w sprawie uchylenia Regulaminu korzystania ze stacji rowerowej 

Akwacja. 
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9. Uchwała w sprawie udzielenia Miastu Poznań pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na badania dotyczące funkcjonowania i kierunków rozwoju 
poznańskiego obszaru metropolitarnego. 

10. Uchwała w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadnie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak ul. Źródlana”. 

11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
12. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w 

sprawie budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
13. Uchwała  zmieniająca uchwałę Nr 138/XXI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 

lutego 2004 r. w sprawie wyróŜnień honorowych. 
14. Informacja w sprawie: 
 -   wezwań do usunięcia naruszenia prawa, 

       - wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego stwierdzającego niewaŜność   
         uchwały Nr 260/XXXVI/2009 w przedmiocie regulaminu dostarczania wody na   
        terenie gminy. 

15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego   
      gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 

      17. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu LV sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół LV sesji Rady Gminy 
Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali, protokół  został 
przyjęty jednogłośnie. 
 Przewodniczący Rady przedstawił nowego dyrektora CRKF „Akwen”  Bogdana 
Sękowskiego. 
 Pan Bogdan Sękowski dokonał autoprezentacji, podkreślił, Ŝe będzie realizował 
wytyczne gminy jednocześnie będzie starał się wykorzystać walory turystyczne gminy, 
zaproponuje bogatszy kalendarz imprez sportowych, festynów itp.   
 
Ad4. Informacja Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego i Komendanta  Miejskiego 
Policji w Poznaniu na temat planowanych prac związanych z budową Komisariatu Policji w 
Czerwonaku. 
  Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina oddała grunt pod budowę Komisariatu 
Policji w Czerwonaku,  obecny budynek jest w bardzo złym stanie, nie spełnia Ŝadnych 
kryteriów. 
 Starosta Poznański Jan Grabkowski wyraził zadowolenie, Ŝe temat w sprawie budowy 
komisariatu jest omawiany na dzisiejszej sesji. Przypomniał, Ŝe Wójt uchwałą Rady Gminy 
przekazał grunt pod budowę komisariatu na rzecz skarbu państwa, a Starosta przekazał w 
uŜyczenie Komendzie Wojewódzkiej Policji. 29 lipca br. Komendant Wojewódzki Policji zwrócił 
się do Starostwa o trwały zarząd. Aktem notarialnym działka zostanie przekazana w zarząd 
Policji. W budŜecie Starostwa na 2010 r. zarezerwowano 100 000 zł na wykonanie projektu, 
środki zostaną przekazane Policji. Zapewnił, Ŝe w budŜecie na 2011 r. zostaną zarezerwowane 
środki na realizację w/w zadania.  
 Wielkopolski Komendant Wojewódzki Policji mł. Insp. Krzysztof Jarosz podziękował za 
zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy. Poinformował, Ŝe 3 sierpnia br. Starostwo 
Powiatowe w Poznaniu  przekazało  na rzecz Policji nieruchomość zlokalizowaną w 
Czerwonaku przy ul. Leśnej z przeznaczeniem na budowę komisariatu Policji.  Z wstępnych 
informacji wynika, Ŝe cała inwestycja kosztowałaby około 2,5 mln zł. Komendant zakłada 
zakończenie inwestycji w ciągu dwóch lat, pod koniec 2012 roku. Zapytał Starostę 
Poznańskiego o wysokość zadeklarowanej pomocy oraz Wójta, czy Gmina Czerwonak 
będzie partycypowała w kosztach budowy komisariatu. Jest to informacja niezbędna, aby 
podjąć dalsze działania.  
 Starosta Poznański powiedział, Ŝe nie podejmuje decyzji jednoosobowo, ale będzie 
przekonywał radę o przekazaniu środków w wysokości około 500 000 – 600 000 zł.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe  podobnie jak Starosta nie decyduje o 
przekazaniu środków o tym  zadecyduje rada. Poinformował, Ŝe najbliŜsze dwa lata dla 
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samorządu będą latami trudnymi, są problemy ze sprzedaŜą majątku gminnego, mniejsze 
środki wpływają z podatku PIT w związku z tym będzie to trudna decyzja. Zdaniem Wójta 
naleŜy zastanowić się czy postawić na poprawę lepszych warunków pracy dla Policji czy na 
zabezpieczenie potrzeb społecznych. Zwrócił uwagę, Ŝe Gmina Czerwonak była zawsze 
przychylna dla Policji i w miarę moŜliwości doposaŜała policjantów. Wójt powiedział, Ŝe 
chciałby znać projekt komisariatu oraz faktyczne koszty. Zadeklarował odbycie rozmów z 
przedstawicielami rządu w sprawie dofinansowania inwestycji, gdyŜ budowa komisariatu jest 
zadaniem rządowym, a nie samorządowym. 
 Wielkopolski Komendant Wojewódzki Policji wyraził zadowolenie i podziękował za 
wsparcie policji w Czerwonaku. Zaprosił Wójta i osoby wskazane do współpracy w zakresie 
wyboru projektu, określenia funkcjonalności oraz parametrów. 
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Henryk Szczot 
podziękował komendantowi za przybycie, komisja interesuje się sprawą budowy komisariatu i 
na pewno zwróci się z wnioskiem do budŜetu o zabezpieczenie kwoty np. 100 000 zł na 
budowę w/w komisariatu. Podziękował komendantowi za konkretne i rzeczowe 
zobowiązania podkreślił, Ŝe współpraca Starostwa, Urzędu Gminy i Komendy Wojewódzkiej 
doprowadzi do szybkiego wybudowania komisariatu.      
 Starosta Poznański Jan Grabkowski powiedział, Ŝe zadeklarowane 100 000 zł to 
stanowczo za mało. Zaproponował rozwiązanie realizowane w  innych gminach połowę 
finansuje  Starosta i Wójt resztę partner, będzie przekonywał radnych, Ŝe warto inwestować. 
Starosta poinformował o prowadzonej inwestycji mostu w Biedrusku i drogi nr 24 07 jest to 
inwestycja współfinansowana ze środków unijnych, przewidywany koszt zadania to prawie 
11 000 000 zł, po przetargu okazało się, Ŝe koszt inwestycji to 5 360 000 zł, projekt zakłada 
przebudowę drogi od drogi nr 196 do drogi na rzece Warta. Most zostanie otwarty z dniem 1 
września br. inwestycja jest podzielona na trzy odcinki, pierwszy zakłada przebudowę drogi 
wojewódzkiej 196 do przejazdu kolejowego, drugi od przejazdu kolejowego do mostu i trzeci 
odcinek to remont mostu. Prace na drugim odcinku nie zostały rozpoczęte z powodu 
problemów z kanalizacją, którą realizuje gmina. W przyszłym roku Starostwo składa do 
Wojewody wniosek tzw. (schetynówka) na realizację drogi od mostu w Biedrusku do końca 
miejscowości Biedrusko (droga 24 07). Remont w 2011 r. ul. Poznańskiej od ul. Taczaka do 
miejscowości Kliny – około 4km drogi oraz od Klin do granicy gminy przed Wierzonką 2,08 km 
w 2014 r. Starosta poinformował, Ŝe nie będzie wchodził w drogi, na których Związek „Puszcza 
Zielonka” będzie wykonywał kanalizacje. Starosta podziękował Wójtowi za zaakceptowanie 
propozycji podziału działki w Bolechowie przy Liceum Ogólnokształcącym ma nadzieję, Ŝe 
Wójt zaproponuje a Rada Gminy się zgodzi na przekazanie działki w prezencie. W Ośrodku 
Szkolno Wychowawczym w Owińska jest realizowana duŜa inwestycja – park orientacji 
przestrzennej. Inwestycję zaplanowano na kwotę 5 000 000 zł z czego 3 000 000 zł pozyskuje 
się ze środków unijnych. 
 Wójt Mariusz Poznański przyznał, Ŝe jest problem z kanalizacją realizowaną przez 
Związek Puszcza Zielonka. Powiedział, Ŝe realizacja kanalizacji na krótkim odcinku w 
Bolechowie, o której wspomniał Starosta jest realizowana przez wykonawcę nierzetelnie.   
 Przewodniczący Rady podziękował Staroście Poznańskiemu oraz Komendantowi 
Wojewódzkiemu za złoŜone deklaracje ma nadzieję, Ŝe realizacja inwestycji zostanie 
zakończona do końca 2012 roku.  

 
Ad.5.Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 268/XXXVII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
16 kwietnia 2009r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe uchwała wprowadza zmiany, które 
dotyczą kryteriów zamieszkiwania kwalifikujące wnioskodawcę do ich  poprawy. Zmieniono 
równieŜ tryb rozpatrywania i załatwiania wniosków o najem lokali zawierany na czas 
nieoznaczony i o najem lokali socjalnych. Zrezygnowano ze sporządzania wykazu osób 
uprawnionych do zawarcia umowy najmu. Sporządzanie wykazu powodowało 
nieuzasadnione oczekiwania dotyczące otrzymania mieszkania. Poza tym zmieniono teŜ 
zapis, Ŝe wnioskodawca  moŜe jeden raz odmówić przyjęcia lokalu zanim zostanie wykreślony 
z listy osób oczekujących na mieszkanie. Na wniosek Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji 
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Zastępca Wójta  wprowadził autopoprawkę: wykreślenie  pkt. 4 o treści: w § 11 w punkcie 3 
po słowie raty dodaje się: „ lub ją obniŜyć”. 
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska - Bachor 
wprowadziła dwie zmiany zaproponowane przez komisję: § 9 pkt 2 otrzymuje brzmienie: „były 
zameldowane przez ostatnie 5 lat w gminie Czerwonak”,  § 14 ust. 6 otrzymuje brzmienie:  „W 
przypadku pozyskania przez gminę wolnego lokalu lub lokalu socjalnego wydział WKŚ 
wspólnie z Komisją Mieszkaniową sporządzają listę co najmniej trzech osób, którym Wójt 
zaproponuje zawarcie umowy najmu, kierując się kryteriami określonymi w § 9. Wójt po 
przeanalizowaniu propozycji wydziału i po zapoznaniu się z opinią społecznej komisji 
mieszkaniowej podejmuje decyzję o przydziale lokalu.” 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Irena Apanas – 
Budny zwróciła uwagę, Ŝe ostatnie zdanie zmiany zaproponowanej przez Komisję Polityki 
Społecznej i Zdrowia powinno ulec zmianie: „Wójt po przeanalizowaniu propozycji podejmuje 
decyzję o przydziale lokalu.”  
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz powiedział, 
Ŝe komisja szczegółowo zajmowała się analizą projektu zwłaszcza w/w paragrafem, 
stwierdziła, Ŝe propozycja sporządzenia przez Wójta listy co najmniej trzech osób, a następnie 
weryfikacja przez komisję mieszkaniową, która moŜe teŜ przedstawiać swoje propozycje 
przydziału wolnego lokalu jest bardzo dobra dlatego proponuje pozostawić § 14 ust. 6 bez 
zmian natomiast przychyla się do wniosku Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia  o zmianę § 9 
pkt 2.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił autopoprawkę, aby w § 14 ust. 6  zamiast 
WKŚ wpisać Wydział merytoryczny. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe system zaproponowany w w/w projekcie uchwały 
jest przejrzysty, wydział wypracowuje swoją opinię i komisja mieszkaniowa swoją, Wójt po 
zapoznaniu się z opiniami i po rozmowie ze stronami  wydaje decyzję o przydziale mieszkania.  
 Rada zaopiniowała pozytywnie zmianę treści § 9 pkt 2 oraz  zmianę  WKŚ na wydział 
merytoryczny. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Polityki Społecznej i Zdrowia dotyczący zmiany treści § 14 ust. 6. Wniosek został odrzucony 11 
głosami przy 9 za. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką zgłoszoną na wniosek Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji, zmianą zapisu § 9 
pkt 2 zaproponowaną przez Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia oraz zmianą WKŚ na wydział 
merytoryczny. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwałę 
podjęto 19 głosami przy 1 wstrzymującym się, uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.6.Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z gminną radą 
działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały jest wynikiem zmian 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, proponuje się określenie 
szczegółowego sposobu konsultowania z gminną radą działalności poŜytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami projektów aktów prawa miejscowego w 
dziedzinach dotyczących ich działalności statutowej. 
 Kierownik Wydziału Zamówień Publicznych i PoŜytku Publicznego Joanna Kowalczyk - 
Chudy wyjaśniła, Ŝe uchwała dotyczy sposobu konsultowania projektów aktów prawa 
miejscowego, a decyzja o powołaniu gminnej rady działalności poŜytku publicznego naleŜy 
do kompetencji organu wykonawczego, moŜe być ona powołana, ale nie musi. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w  uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
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Ad.7.Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Statutowej Jerzy Wolniewicz powiedział, Ŝe komisja 
uwzględniła wnioski, które wpłynęły do komisji oraz zaproponowała własne. NajwaŜniejszą 
zmianą jest powołanie w nowej kadencji Komisji Promocji i Funduszy Zewnętrznych oraz 
połączenie Komisji Rozwoju Gospodarczego z Komisją  Handlu i Usług. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska przedstawiła wniosek 
komisji w sprawie zmiany § 14, komisja zaproponowała ograniczenie liczby komisji stałych 
rady, zaproponowano następujące komisje: Komisję Rewizyjną, Komisję BudŜetu i Finansów, 
Komisję Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług i Promocji, Komisję Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa, Leśnictwa , Gospodarki Wodnej, Przestrzennej i Budownictwa, Komisję Oświaty, 
Kultury, Sportu i Rekreacji, Komisję Polityki Społecznej, Zdrowia i Porządku Publicznego. 
Przewodnicząca komisji zwróciła uwagę na konieczność określenia zakresu zadań dla kaŜdej 
komisji. 
 Radny, członek Komisji Statutowej Marcin Wojtkowiak zgadza się z propozycją Komisji 
BudŜetu i Finansów, zwrócił uwagę, na duŜy zakres działań komisji po zaakceptowaniu w/w 
propozycji. 
 Radny Andrzej Moczulski stwierdził, Ŝe naleŜy ograniczać ilość komisji i nie naleŜy 
przeceniać ich pracy. Radny opowiada się za zrównaniem statusu radnego ze statusem 
sołtysa. 
 Radny Waldemar Filipowicz wyjaśnił, Ŝe ilość komisji zaleŜy od specyfiki danej gminy, 
zwrócił uwagę na konieczność opracowania przedmiotu działań komisji. 
 Przewodniczący Komisji Statutowej Jerzy Wolniewicz powiedział, Ŝe uchwała powinna 
obowiązywać juŜ od nowej kadencji zapytał czy moŜna przełoŜyć podjęcie uchwały do 
następnej sesji. 
 Sekretarz gminy Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe termin oczekiwania na publikację 
wynosi obecnie około dwóch miesięcy naleŜy doliczyć jeszcze dwa tygodnie po ogłoszeniu 
w dzienniku urzędowym. 
 Radny, członek komisji BudŜetu i Finansów Piotr Picyk  popiera wniosek komisji, aby 
zmniejszyć ilość komisji, uwaŜa, Ŝe jeśli praca komisji zostanie dobrze zorganizowana to będzie 
sprawnie działać, zwiększenie kompetencji komisji wpłynie na lepszą pracę. Radny nie 
zgadza się z poglądem radnego Andrzeja Moczulskiego, Ŝe komisje niewiele robią, wręcz 
przeciwnie zdaniem radnego komisje mają sporo pracy podejmują działania wybiegające 
poza porządek sesji, nie jest moŜliwe zrównanie statusu radnego ze statusem sołtysa.   
 Radny Tadeusz Sikoń równieŜ zwrócił uwagę na konieczność określenia zakresu zadań 
komisji, opowiada się za ograniczoną ilością komisji. Radny zaproponował spotkanie radnych 
w sprawie omówienia zmian do statutu, powiedział, Ŝe członkowie komisji wraz z Sekretarzem 
Gminy wnieśli duŜo pracy w opracowanie zmian.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zwróciła uwagę, Ŝe zgodnie z zapisem 
statutu przedmiot i zakres działań komisji określa rada w drodze odrębnej uchwały. Zdaniem 
radnej określenie zadań komisji powinno zostać określone jeszcze w obecnej kadencji.  
 Radna Anna Flaczyńska zaproponowała, aby na sesji w miesiącu wrześniu przyjąć 
zmiany do statutu oraz odrębną uchwałą określić zakres działań wszystkich komisji, zwróciła 
uwagę na niewłaściwą nazwę Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego. 
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Henryk Szczot 
przyznał, Ŝe nazwa jest niefortunna i zaproponował Komisję Bezpieczeństwa.  
 Radna Renata Walerych zwróciła uwagę, Ŝe korespondencja skierowana do Rady 
Gminy jeśli nie jest imienna jest dekretowana przez Wójta lub Sekretarza Gminy, radna uwaŜa 
to za nieprawidłowość. Zdaniem radnej w/w korespondencja powinna być kierowana z Biura 
Podawczego bezpośrednio do Biura Rady. 
 Sekretarz Gminy Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe Biuro Rady jest wydziałem urzędu więc 
korespondencja, wpływa poprzez Biuro Podawcze. KaŜda korespondencja wpływająca do 
urzędu z wyjątkiem korespondencji imiennej jest otwierana w kancelarii. 
 Przewodniczący Rady zapytał o zmianę zapisu  § 37 ust. 5:  „Przewodniczący Rady 
udziela głosu poza kolejnością autorowi projektu uchwały lub sprawozdawcy wyznaczonemu 
przez autora projektu”. Przewodniczący Rady opowiada się za zaproponowaną zmianą, ale 
wraz z uwzględnieniem obecnego zapisu tego paragrafu czyli za udzieleniem głosu poza 
kolejnością Wójtowi albo jego zastępcy, w § 48 zamiast ust. 1 lit. f otrzymuje brzmienie 
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powinno  być ustęp 2 lit.f otrzymuje brzmienie, zaproponował dopisać w § 72 ust. 3: „Radny 
powinien usprawiedliwić swoją nieobecność przed zakończeniem sesji, posiedzenia komisji u 
Przewodniczącego Rady lub przewodniczącego komisji. 
 Przewodniczący Komisji Statutowej Jerzy Wolniewicz zwrócił uwagę, Ŝe prawie 
wszystkie projekty są przygotowane przez Wójta – autora projektu więc zapis mówiący o 
udzieleniu głosu poza kolejnością Wójtowi albo Zastępcy Wójta nie jest konieczny.    
Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak złoŜyła wniosek o zakończenie dyskusji na 
temat projektu uchwały w sprawie zmian do statutu Gminy Czerwonak. Zwróciła się do 
Komisji Statutowej o ustalenie terminu spotkania z przewodniczącymi komisji stałych, na 
którym dyskusja zostanie dokończona, by na sesji wrześniowej moŜna było przyjąć 
przedmiotową uchwałę.  
 Odnosząc się do powstania uchwały określającej kompetencje komisji stałych Rady 
Gminy Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe nowa rada, 
powołując komisje stałe ustali ich kompetencje.  
 Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej Jerzy Wolniewicz zaproponował 
spotkanie przewodniczących komisji stałych we wtorek 31 sierpnia o godz. 10.00.   
 
Ad.8. Uchwała  uchylająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu korzystania ze stacji 
rowerowej AKWACJA będącej własnością Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe w związku z likwidacją stacji rowerowej 
AKWACJA zlokalizowanej w Owińskach obok Placu Przemysława podjęcie uchwały o 
uchyleniu regulaminu określającego zasady korzystania z tego obiektu jest konieczne.  
 Przewodniczący komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Henryk Szczot 
przedstawił wniosek komisji o przeniesienie wiaty stacji na teren kąpieliska, dopóki nie ma tam 
innej infrastruktury.   
 Wójt wyjaśnił, Ŝe mieszkańcy Owińsk skarŜyli się na hałas i bałagan wokół Akwacji. Był 
równieŜ wniosek Zarządu os. 40 – lecia PRL o moŜliwość przejęcia wiaty. Stąd  decyzja została 
podjęta, o czym Wójt informował wcześniej.  Wójt wyjaśnił równieŜ, Ŝe stojaki do rowerów 
staną przy Punkcie Informacji w bramie przy Pałacu w Owińskach. Uznał propozycję komisji o 
postawienie wiaty na terenie kąpieliska za słuszną, jednak dopiero w przyszłym roku, 
poniewaŜ konieczna jest budowa  powszechnie  dostępnych toalet na terenie kąpieliska. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 17 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała w sprawie udzielenia Miastu Poznań pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na  badania dotyczące funkcjonowania i kierunków rozwoju poznańskiego obszaru 
metropolitalnego. 
 Wójt, uzasadniając projekt uchwały, powiedział, Ŝe jest to kontynuacja zobowiązań 
podjętych przez radę w ubiegłym roku. Udzielenie Miastu Poznań pomocy finansowej w 
kwocie 13.400 zł umoŜliwi dofinansowanie w roku budŜetowym 2010 badań dotyczących 
funkcjonowania i kierunków rozwoju poznańskiego obszaru metropolitalnego, prowadzonych 
przez Centrum Badań Metropolitalnych afiliowane przy Uniwersytecie im. A. Mickiewicza w 
Poznaniu. Centrum prowadzi szeroki interdyscyplinarny program badań nad obszarami 
metropolitalnymi, ich rozwojem społeczno-gospodarczym oraz inicjuje współpracę róŜnych 
instytucji i środowisk, mającą na celu wzrost konkurencyjności, zrównowaŜony rozwój i 
zintegrowane zarządzanie na obszarach wielkomiejskich. Centrum realizuje swoje cele 
poprzez prowadzenie badań, w tym analiz, ekspertyz i strategii dla instytucji samorządowych i 
rządowych, organizacji gospodarczych i społecznych. Centrum zajmuje się transferem 
wyników badań naukowych do szeroko pojętej praktyki politycznej, społecznej i 
gospodarczej. Przekazanie środków zostanie poprzedzone zawarciem umowy z Miastem 
Poznań.  
 Wójt przedstawił informacje na temat uchylenia przez Sąd Administracyjny uchwały w 
sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków. Na bazie porozumienia z 
Miastem Poznaniem część gminy obsługiwana jest przez Aquanet, część północna podlega 
regulaminowi uchwalonemu przez Radę Gminy Czerwonak. W związku z porozumieniem 
komunalnym z dn. 26 marca 1993 r., z którego gmina Czerwonak nie wystąpiła pomiędzy 
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Miastem Poznaniem a okolicznymi gminami Sąd Administracyjny uznał, Ŝe 
„niedopuszczalnym jest, Ŝe na obszarze jednej gminy obwiązywały dwa akty prawa 
miejscowego, wydane przez dwie róŜne rady gminy w znacznej części regulujące tę samą 
materię”. 
 Komisja BudŜetu  i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednomyślnie i stanowi ona 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadnie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak ul. Źródlana”. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe 
Decyzją Zarządu WFOŚiGW  z dnia 26.06.2010r Gmina otrzymała promesę na kwotę 280 tys. 
pln na zadanie kanalizacja sanitarna w Czerwonaku ul. Źródlana. Cała wartość zadania 
wynosi 1 262 578,91 pln ,w tym poŜyczka 280 tys. pln WFOŚiGW. PoŜyczka będzie udzielona na 
okres 6 lat, płatna w ratach kwartalnych z oprocentowaniem w wysokości 0,5 % stopy 
redyskonta weksli w stosunku rocznym. Podjęcie tej uchwały jest zasadne pod względem 
ekonomicznym poniewaŜ oprocentowanie tej poŜyczki  jest preferencyjne a dodatkowo 
istnieje moŜliwość umorzenia jej części. Ponadto  zwalnia się środki własne Gminy 
zaangaŜowane w budŜecie. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednomyślnie i stanowi ona 
załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Ad.11. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska  uzasadniając projekt uchwały powiedziała, Ŝe w 
uchwale Rady Gminy z dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie budŜetu na rok 2010 zaplanowane 
przychody z tytułu zaciągniętych poŜyczek i kredytów na rynku krajowym wynosiły 
11 390 927,68 pln. Środki te przeznaczone na pokrycie planowanego deficytu budŜetu uległy 
zmianie w wyniku przyznania w roku 2010 promesy na poŜyczkę z  WFOŚiGW , która zapewni 
częściowe finansowanie inwestycji gminnych. Kwota promesy na poŜyczkę to 280 tys. pln. 

Do pełnej realizacji wydatków inwestycyjnych zaplanowanych w budŜecie Gminy 
Czerwonak na  2010 rok niezbędne jest zaciągnięcie kredytu długoterminowego do kwoty  
5 415 386,71 pln.  
 W związku z okolicznościami, które spowodują wzrost dochodów lub umniejszenie 
wydatków budŜetu Gminy w roku 2010,kredyt zostanie wykorzystany tylko do wysokości 
realnej. Spłata kredytu planowana jest na okres 10 lat .  
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę podjęto jednomyślnie i stanowi ona 
załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.12. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 339/XLVII/2009 z dnia 16 grudnia 2009r. w sprawie 
budŜetu  Gminy Czerwonak na 2010r. 
 Skarbnik przedstawiła autopoprawkę dotyczącą dofinansowania zewnętrznego 
zadania „Poprawa atrakcyjności inwestycyjnej Gminy Czerwonak”. Została podpisana 
umowa w dniu 13.08.2010r pomiędzy Gminą Czerwonak a Urzędem Marszałkowskim co 
wymusza konieczność zawarcie zadania w załączniku do budŜetu pt: „Wydatki na programy i 
projekty realizowane ze środków publicznych pochodzących z Europejskiego Funduszu 
Społecznego oraz z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego”. 
 Zmiany budŜetowe dotyczą: 
1. Wniosek Wydziału Inwestycji w sprawie zmian budŜetu na zadaniach: 
i 135   Budowa ulic na osiedlu Zdroje  
i 140   Budowa  ulic Zagórze i śurawia w Czerwonaku 



 9

i 136   Kładka rowerowa Owińska  Poznań- projekt techniczny 
i 141  Budowa miejsc parkingowych w Koziegłowach 
Projekty infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie gminy 
2. Na wniosek Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych dokonuje się 
przeniesienia niewykorzystanych środków na dodatkowe wynagrodzenie roczne w kwocie z 
przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej w Przedszkolu nr 1 w Koziegłowach  
3. W związku z wpłatami syndyka ze sprzedaŜy majątku Tłoczni Metali PRESSTA zwiększa się 
planowane dochody z tytułu podatku od nieruchomości oraz naleŜnych odsetek o łączną 
kwotę 723.608,24  pln jednocześnie umniejszając plan o kwotę 180 tys pln.; 
4. W związku ze wspólną organizacją festynu sołeckiego przez Sołectwo Owińska i DK 
SOKÓŁ dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków Sołectwa w kwocie 11.905,95 pln 
na dotację dla domu; 
5. Na wniosek Sołectwa Bolechówko dokonuje się przeniesienia środków w kwocie 299 pln 
dla DK SOKÓŁ; 
6. Na wniosek Wydziału Organizacyjno-Administracyjnego wprowadza się środki w kwocie 
12 tys. pln z przeznaczeniem na dokonanie kontroli 5% wydatków w jednostkach gminnych za 
rok 2009. 
7. Wprowadza się dochody w kwocie 500 pln - wpłaty TU Concordia z tytułu odszkodowań 
za boisko przy DK Kogucik / uszkodzone ogrodzenie/. 
8. Na wniosek Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej dokonuje się 
przeniesienia środków w kwocie 100 tys. pln z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
modernizacji wewnętrznej instalacji gazowej w budynku komunalnym w miejscowości 
Czerwonak ul. Gdyńska 126. Przedmiotowa kwota obejmuje koszty wykonania dokumentacji, 
opłatę za wykonanie przyłącza, prace elektryczne i instalacyjne. Wykonanie powyŜszych 
prac pozwoli na znaczne obniŜenie obecnych kosztów c.o. i ciepłej wody ponoszonych przez 
najemców. 
9. Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 16 lipca br. zwiększa się plan 
dochodów z tytułu dotacji na wypłatę dodatków dla pracowników socjalnych 
zatrudnionych w pełnym wymiarze czasu pracy realizujących pracę socjalną w środowisku. 
Środki zostały zabezpieczone w budŜecie Gminy od początku roku. 
10. Na wniosek Sołectwa Bolechowo-Osiedle przesuwa się środki w kwocie 2.672 pln 
zaplanowane na imprezy sołeckie w związku z realizacją większych zakupów niŜ 
zaplanowano pierwotnie. 
11. Na wniosek GOPS dokonuje się korekty planu wydatków związanych z realizacją 
programu „Radzę sobie lepiej”  zgodnie z wytycznymi Wojewódzkiego Urzędu Pracy w 
Poznaniu. 
12. Na wniosek Urzędu Stanu Cywilnego dokonuje się korekty planu finansowego poprzez 
zmniejszenie planowanych wydatków o kwotę 5 tys. pln – środki te nie zostaną wykorzystane 
w bieŜącym roku. 
13. Wprowadza się upowaŜnienia dla Wójta Gminy do zaciągania zobowiązań na rok 2011: 
- opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego -36 000,00 pln 
- dotacja dla Miasta Poznań w związku z uczestnictwem Gminy Czerwonak w Radzie 
Aglomeracji Poznańskiej - 6 700 pln 
14. Po stronie dochodów zwiększa się plan o kwotę 159 072,08 pln pochodzącą z róŜnych 
źródeł między innymi z: kar umownych, podatku od czynności cywilnoprawnych, opłaty 
produktowej, windykacji naleŜności oraz podatku VAT naliczonego. 
15. W związku prognozami Ministerstwa Finansów w sprawie zmniejszonych wpływów do 
budŜetu państwa udziałów z tytułu podatku od osób fizycznych i podatku od osób prawnych 
dokonuje się zmniejszenia dochodów z PIT o kwotę 1200 tys. pln i z CIT o kwotę 300 tys pln 
Istnieje równieŜ zagroŜenie dochodów ze sprzedaŜy majątku. 
16. W wyniku pomyłki przy wprowadzaniu korekty subwencji oświatowej zmniejsza się 
subwencję o kwotę 28 564 pln 
 Komisja BudŜetu i Finansów po szczegółowej analizie uznała, Ŝe niepokoi fakt, iŜ po raz 
kolejny odkładana jest budowa ulic w związku z brakiem kanalizacji, która powstać miała w 
ranach programu „Puszcza Zielonka”.  Cieszy fakt, Ŝe powstały projekty umoŜliwiające 
budowę dróg w miejscu gdzie kanalizacja juŜ istnieje. 
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 Komisję zastanawia fakt, iŜ koszty związane z powstaniem dokumentacji kładki pieszo – 
rowerowej ponosi tylko gmina Czerwonak.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe koszty poniesione przez gminę zostaną podzielone na pół pomiędzy 
gminę a Miastem Poznań. Najprawdopodobniej łączne koszty budowy kładki wyniosą ok. 3,5 
mln pln, po podziale i refinansowaniu ze środków zewnętrznych koszt dla gminy powinien 
wynieść ok. 1 mln pln. 
 Komisja  zwróciła  się równieŜ z pytaniem czy uda się zrealizować jeszcze w tym roku 
budowę parkingu w Koziegłowach. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe uzyskano pozwolenie na budowę, pełna dokumentacja 
zadania powstała, jutro moŜna by ogłosić przetarg. 
 Analizują autopoprawkę komisja uznała wydatkowanie środków na uatrakcyjnianie 
terenów inwestycyjnych w Bolechowie za kosztowne. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe jest to jedyna szansa na rozwój dla tych terenów, rozwiązanie jest 
ryzykowne, ale na dzień dzisiejszy jedyne rozsądne. Gmina jest w stanie ponieść cięŜar 
wydatków rozłoŜony na 2 lata. 
 Komisja zaopiniowała autopoprawkę i projekt budŜetu pozytywnie. 
 Radny Przemysław Ptak przypomniał dyskusję, która odbyła się na sesji czerwcowej, a 
która dotyczyła budowy parkingu. Po sesji na spotkaniu przewodniczących komisji, Zastępca 
Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, Ŝe planowane koszty parkingu – I etap uda się 
obniŜyć o ok. 200 tys. W związku z tym podła propozycja by zaoszczędzone środki przekazać 
na budowę boiska w Koziegłowach. Radny zauwaŜył, Ŝe w proponowanym projekcie zmian 
budŜetowych na zadanie budowa parkingu w Koziegłowach przeznaczona jest ta sama 
kwota pieniędzy – 900 tys., z tą róŜnicą, Ŝe miejsc parkingowych jest więcej. Radny oburzony 
jest, Ŝe poczynione ustalenia z radnymi nie są respektowane. 
 Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnego powiedział, Ŝe w chwili obecnej nie ma na 
terenie Koziegłów miejsca na budowę boiska. Decyzja o budowie musi być poprzedzone 
określeniem przeznaczenia boiska, wyznaczeniem terenu, powstaniem infrastruktury, 
wskazanie właściciela i administratora boiska.  
 Odnosząc się do budowy parkingu Wójt powiedział, Ŝe powstaje on na potrzeby 
terenu przeznaczonego na usługi dla mieszkańców, dalsza część tego terenu przeznaczona 
jest pod park. WaŜą się losy inwestora budowy parku, poniewaŜ, z informacji jakie Wójt 
posiada od pracowników urzędu, Spółdzielnia Mieszkaniowa im. 23 lutego nie jest 
zainteresowana tą inwestycją. 
 Radny Waldemar Filipowicz zauwaŜył, Ŝe na posiedzeniu wspólnym radni wypracowali 
wniosek o wykorzystanie oszczędności, które pozostaną z budowy parkingu na budowę 
boiska w Koziegłowach. Radny równieŜ jest niezadowolony z faktu, Ŝe głos radnych w tej 
kwestii został pominięty.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały wraz z przedłoŜoną 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwałę 
podjęto 17 głosami przy 1 przeciw i stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.13. Uchwała  zmieniająca uchwałę Nr 138/XXI/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 
lutego 2004 r. w sprawie wyróŜnień honorowych. 
 Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej uzasadniając projekt uchwały 
powiedział, Ŝe zwiększenie ilości osób składających wniosek o nadanie wyróŜnienia  ma na 
celu mobilizację do większej aktywności  w dąŜeniu do porozumienia i wyłonienia  
kandydata. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwałę podjęto 15 głosami przy 1 przeciw i 
stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.14. Informacja w sprawie: 
 -  wezwań do usunięcia naruszenia prawa, 
 -  wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego stwierdzającego niewaŜność uchwały     
    Nr 260/XXXVI/2009 w przedmiocie regulaminu dostarczania wody na terenie gminy. 
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 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak przekazała informacje na temat 
wyroku Sądu Administracyjnego w sprawie stwierdzenia niewaŜności uchwały Nr 
260/XXXVI/2009 w przedmiocie regulaminu dostarczania wody na terenie gminy. 
 Odczytała równieŜ złoŜone wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego, 
które złoŜyli: 

15. Ryszard Kopeć, reprezentowany przez prof. UAM dr hab. Krystiana M. Ziemskiego; 
16. Osiedle Zielonka sp. z o.o.; 
17. Pan Marek Pietrzyński. 

  Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak przekazała obwieszczenie 
Komisarza Wyborczego na temat nieprzeprowadzania wyborów uzupełniających do Rady 
Gminy w okręgu wyborczym nr 3. 
 Pan Marek Pietrzyński odczytał część listu otwartego, w którym wyraził opinię, iŜ 
zamieszanie wokół jego osoby, które zakończyło się podjeciem uchwały o wygaśnieciu 
mandatu, ma na celu ukrycie przed opinią publiczną rzeczywistych i prawdziwych 
problemów występujących w gminie, a zdaniem Pana Pietrzyńskiego jest ich sporo. UwaŜa, 
Ŝe stał się ofiarą zgrabnie dokonanego przekrętu polegającego na manipulacji faktami. 
Zdaniem Pana Marka Pietrzyńskiego rada była zobowiązana do naleŜytego i 
wyczerpującego zbadania wszystkich okoliczności faktycznych i prawnych, mogących mieć 
wpływ na podjęcie przez nią właściwej decyzji. Pośpiech z jakim przygotowano projekt 
uchwały uwaŜa  za działonie mające na celu uniemoŜliwienie mu zapoznania się istniejącymi 
werdyktami sądu w podobnych sprawach. 
 Pan Marek Pietrzyński zwrócił się do Przewodniczącego Rady o to by rada w 
głosowaniu  opowiedziała się za przyjęciem bądź za nieprzyjęciem wezwania do usunięcia 
naruszenia interesu prawnego. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe głosowanie nie było przewidziane w porządku 
obrad, a o wyjaśnienie tej kwestii poprosił radcę prawnego Małgorzatę Ratajczak. 
 Radny Jerzy Wolniewicz, który nie uczestniczył w sesji, na której rada podjęła uchwałę 
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego, powiedział, Ŝe będąc na miejscu 
Przewodniczącego Rady skierowałby do organu nadzoru pismo z prośbą o wyjaśnienie 
sytuacji prawnej innych radnych, o których np. wspomina Pan Marek Pietrzyński i czekał by 
na odpowiedź. Opinia prof. Marka Szewczyka dla radnego nie jest wyrokiem, a zatem 
pozostawia wątpliwości. Radny uwaŜa, Ŝe organy nadzoru powinny rozstrzygnąć o 
wygaśnięciu mandatu, a nie rada.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe Wojewoda Wielkopolski na pismo 
skierowane  w w/w sprawie odpowiedział, Ŝe w kompetencjach Przewodniczącego Rady jest 
wyjaśnienie tej sprawy.  
 Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi co do pochopnej decyzji 
przypomniał, Ŝe ekspertyza prawna jest odpowiedzią na wątpliwości jakimi podzielił się 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk z Komisją Rewizyjną (której członkiem był Pan Marek 
Pietrzyński) pismem z dnia 8 marca br. Opinia prof. Marka Szewczyka napisana została 17 
czerwca br., wynikami ekspertyzy Przewodniczący Rady podzielił się z prezydium rady  5 
lipca, gdzie zadecydowano, Ŝe   ekspertyza zostanie przekazana radnym wraz z materiałami 
informacyjnymi na sesję lipcową a w porządku obrad znajdzie się punkt dotyczący 
wygaśnięcia mandatu radnego jeśli dotrze do urzędu drogą pocztową do tego czasu. 
 Pan Marek Pietrzyński zarzucił Przewodniczącemu Rady mylenie, zakłamywanie 
faktów, wciskanie ciemnoty w sposób świadomy lub nieświadomy. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor nazwała wypowiedź Pana Pietrzyńskiego 
agresywną i dyktatorską retoryką. Uznała obwieszczenie Komisarza wyborczego o 
nieuzupełnianiu składu rady za potwierdzenie zgodności z przepisami prawa uchwały 
podjętej przez Radę Gminy. Pan Pietrzyński wielokrotnie występował jako wybitny znawca 
oświaty, zdrowia (szczepionki), przepisów prawa, dlatego radna dziwi się, Ŝe temat umknął 
Panu Pietrzyńskiemu.  
 Radny Czesław Orlik zwrócił się z pytaniem czy uzasadnienie wezwania do usunięcia 
naruszenie prawa podpisane przez prof. UAM dr hab Krystiana M. Ziemskiego rada ma 
równieŜ przyjąć jako pewnik, podobnie jak opinię prof. Marka Szewczyka, i uchylić podjętą 
uchwałę. 
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 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe rada świadomie podjęła uchwałę zgodnie z 
przepisami prawa, a zatem zainteresowanym pozostaje przekonywanie Sądu 
Administracyjnego  do swoich racji. 
 Radca Prawny Małgorzata Ratajczak wyjaśniła, Ŝe wszystkie uchwały trafiają do 
Wydziału Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, gdzie sprawdzane są ze względu na 
kryterium legalności. Wojewoda ma 30 dni od dnia otrzymania uchwały na zajęcie 
stanowiska w sprawie jej zgodności lub niezgodności z prawem. Niezgodność uchwały z 
prawem skutkuje wydaniem rozstrzygnięcia nadzorczego, na które przysługuje odwołanie. 
Radny odwołany uchwałą ma prawo skorzystać z odwołania, w formie wezwania do 
usunięcia naruszenia interesu prawnego, z czego Pan Marek Pietrzyński skorzystał. Rada 
Gminy ma prawo pozostawić takie wezwanie jako bezskuteczne, a wzywającemu 
przysługuje moŜliwość złoŜenia skargi do Sądu Administracyjnego, który ostatecznie 
rozstrzygnie kwestie wątpliwe. 
 Pan Marek Pietrzyński wskazał na wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego, 
odmienny od opinii prof. Marka Szewczyka, zgodnie z którym za mienie komunalne uwaŜa się 
mienie, którym gmina moŜe swobodnie dysponować. Rozczarowany jest brakiem 
skrupulatności rady w dąŜeniu do zdobycia pełnej wiedzy na dany temat przez podjęciem 
ostatecznej decyzji. 
 Radca Prawny wyjaśniła, Ŝe jedynie uchwała 7 Sędziów Sądu NajwyŜszego moŜe 
stanowić wykładnię prawa. Panu Pietrzyńskiemu pozostaje moŜliwość złoŜenia skargi do Sądu 
Administracyjnego, którego zadaniem będzie analiza otrzymanych dokumentów i 
rozstrzygnięcie spornych kwestii. 
 Radny Waldemar Filipowicz  podzielił się wątpliwościami dotyczącymi formy 
stanowiska rady w sprawie wezwań do usunięcia naruszenia interesu prawnego.  
 Radny Piotr Picyk przypomniał opinię jednego z radców, Ŝe rada nie musi wyraŜać 
opinii w głosowaniu, brak głosowania stanowi równieŜ wyraŜenie stanowiska rady.  
 Radny podkreślił równieŜ, Ŝe Pan Marek Pietrzyński, który wielokrotnie zarzucał Radzie i 
Wójtowi brak staranności, popełnianie błędów proceduralnych, powinien  wykazywać się 
większą ostroŜnością podpisując umowy z podmiotem finansowanym z środków gminnych.  
 Radca Prawny, uznała brak odpowiedzi rady równieŜ za  bezskuteczne wezwanie, co 
oznacza nieskorzystanie z moŜliwości zmiany swojego stanowiska. Podkreśliła równieŜ, Ŝe radni 
posiadają inicjatywę uchwałodawczą w związku z tym, jeśli uznaliby za konieczne mogą 
zgłosić do porządku obrad projekt uchwały w w/w kwestii, który rada przyjęłaby bądź 
odrzuciła, co byłoby równieŜ wyraŜeniem stanowiska rady. 
 Pan Władysław  Reichelt, mieszkaniec Kicina, zarzucił radzie przedwczesną kampanię 
wyborczą kosztem Pana Marka Pietrzyńskiego. UwaŜa, Ŝe CzTBS powstał w celu zaspokojenie 
potrzeb mieszkańców gminy, a zatem nie stanowi mienia komunalnego. Co więcej umowę 
najmu Pan Pietrzyński podpisał z prezesem CzTBS, a nie z Wójtem.  
 Radca Prawny raz jeszcze wskazała, Ŝe w/w kwestie rozstrzygnie sąd. Wnioskodawca, 
wnosząc sprawę do sądu moŜe wnieść równieŜ o wstrzymanie wykonania uchwały.   
 Rada po powzięciu informacji na temat wezwań do usunięcia naruszenia interesu 
prawnego nie zmieniła swojego stanowiska wyraŜonego w stosownych uchwałach. 
 
Ad.15 Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła się o wskazanie nieruchomości jakie gmina zbyła i 
jaki wpływ miało to na zwiększenie majątku gminy.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe informacja ta dotyczy wydania zarządzeń wyraŜających chęć zbycia 
nieruchomości.  
 
Ad.16. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe 12 września br., na 2 miesiące przed 
zakończeniem kadencji, upływa termin składania oświadczeń majątkowych. 
 Przypomniał równieŜ, Ŝe 28 sierpnia odbędą się DoŜynki Gminne. 
 Poinformował, Ŝe projekt uchwały w sprawie diet, której autorem jest doraźna Komisja 
Statutowa, to materiał poglądowy, dyskusja i ewentualne decyzje na ten temat powinny 
odbyć się we wrześniu. 
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 Radny Marcin Wojtkowiak, autor projektu, wyjaśnił, Ŝe intencją komisji było stworzenie 
zasad wymuszających aktywność radnych do udziału w pracach komisji Rady Gminy. 
 Radny Jerzy Wolniewicz wystawił Ŝółtą kartkę GOK Sokół, organizatorowi DoŜynek 
Gminnych, za brak informacji o imprezie. Gmina Czerwonak nie potrafi się reklamować i 
chwalić tym co robi. Przykładem braku reklamy była frekwencja w świetlicy Kogucik na 
Potaszach podczas występu satyryka Jana Pietrzaka. Najlepszą reklamą jest informacja 
wizualna, banery na głównej ulicy – weźmy przykład z Murowanej Gośliny. Zwrócił się do 
Wójta by na tydzień przed doŜynkami podjąć odpowiednie działania reklamujące imprezę.   
 Wójt powiedział, Ŝe informacja znajduje się w informatorze gminnym oraz na stronie 
internetowej gminy, co dociera do kaŜdego mieszkańca gminy.  
 Zastępca Przewodniczącego Rady Ewa Banaszak wyraziła swoje niezadowolenie w 
związku ze zdjęciem z porządku obrad pkt dotyczącego uŜyczenia terenu na boisk dla Klubu 
Jurand - uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 
połoŜonej w Czerwonaku na okres dłuŜszy niŜ 3 lata. Prezes klubu Jurand, który był gościem 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji zwrócił się o wsparcie działań mających na celu 
pozyskanie terenu pod budowę boiska. Komisja skierował do Wójta stosowny wniosek w tej 
sprawie. Przedstawiciele Klubu Jurand gościli niedawno na sesji rady, zaprezentowali 
osiągnięcia klubu oraz wnieśli o  przekazanie przez gminę terenu, na którym miałoby powstać 
pełnowymiarowe boisko. Radna uwaŜa, Ŝe naleŜałoby się zastanowić nad tym jak rozwijać 
sport w naszej gminie i jak pogodzić interesy roŜnych klubów. 
 Radnym Piotr Picyk dementując informacje lokalnej prasy, powiedział, Ŝe Klub 
Radnych Platformy Obywatelskiej RP jest zwolennikiem budowy parkingu w Koziegłowach, 
poniewaŜ, jest on potrzebny mieszkańcom. Odnosząc się do wypowiedzi radnej Ewy 
Banaszak wyjaśnił, Ŝe klub radnych oraz Komisja BudŜetu i Finansów postanowiły 
wypracować jednolite zasady wspierania działalności zewnętrznych podmiotów 
działających na terenie gminy. Zdaniem radnego wybór miejsca na budowę boiska – przy 
cmentarzu komunalnym – jest niewłaściwy. Komisja BudŜetu i Finansów zaproponowała, na 
swoim posiedzeniu, sprzedaŜ działek znajdujących się przy cmentarzu komunalnym i   
sfinansowanie z tych środków budowy obiektu sportowego w Koziegłowach.  
 Radny Marcin Wojtkowiak, Prezes klubu „Błękitni Owińska”  podkreślił, Ŝe klub 
współpracuje z klubem Jurand Koziegłowy, poniewaŜ to jedyny sposób na rozwój  sportu w 
naszej gminie. Zaprosił na  Derby Gminy w Owińskach, 5 września, na mecz „Błękitni Owińska” 
- „Jurand Koziegłowy”. 
 Pan Marek Pietrzyński  przypomniał swój wniosek, złoŜony na jednej z poprzednich sesji, 
w sprawie udzielenia pomocy poszkodowanym w powodzi, a brak odzewu na wniosek  
zrzucił na celowe działania Wójta mające na celu zdyskredytowanie jego osoby.  
 Poinformował równieŜ, Ŝe dochodzić będzie swoich praw w Sądzie Administracyjnym. 
Podziękował radnym za współpracę, obecną kadencję ocenił jako najgorszą w ostatnim 20 – 
leciu istnienia samorządu, równieŜ ze względu na toczące się sprawy sądowe dotyczące 
Wójta oraz byłego i obecnego Zastępcy Wójta. Podkreślił, Ŝe wybory zweryfikują wszystko. 
 Wójt przypomniał Panu Markowi Pietrzyńskiemu, ze podjęto decyzję o przeznaczeniu 
40 tys., pln na zorganizowanie wypoczynku dla dzieci z okolic Słubic, jednak okazało się, Ŝe 
nie było chętnych – zbyt wielu było chętnych do udzielania im wsparcia. W związku z tym 
przeznaczono te środki na wypoczynek letni dla potrzebujących dzieci z terenu naszej gminy. 
W związku z ostatnimi powodziami w Kotlinie Kłodzkiej rozwaŜana jest moŜliwość 
dofinansowania małej infrastruktury drogowej. 
 Przewodniczący Rady odczytał pismo Komisji Rewizyjnej, stanowiące odpowiedź na 
zapytania Pana Antoniego Postanowicza, w którym komisja informuje, Ŝe nie jest uprawniona 
do kontroli działań organu wykonawczego tj. Wójta w zakresie prowadzonego przez niego 
postępowania administracyjnego. Do tego kręgu spraw zalicza się problem budowy drogi (ul. 
Polna w Czerwonaku) biegnącej przez działki stanowiące prywatną własność Pana 
Postanowicza . W odrębnym piśmie Komisja Rewizyjna informowała, Ŝe jeśli Pan Antoni 
Postanowicz uwaŜa , Ŝe wójt lub jego urzędnicy dopuścili się złamania prawa, zarzuty moŜe 
zbadać i taką kontrolę przeprowadzić prokuratura lub organ nadzorczy wyŜszego stopnia w 
ramach procedur przewidzianych w kpa. Komisja wyjaśniła równieŜ, Ŝe skierowała do Wójta 
zapytanie, czy grunty, na których zlokalizowane są kolektory deszczowe stanowią własność 
gminy, a jeśli nie - na jakich zasadach są one eksploatowane oraz zapytanie dotyczące 



 14

prawidłowości prowadzonych postępowań i wydawanych decyzji, jednak w ocenie 
badających problem fachowców nie doszło do naruszeń prawa. Ponadto Komisja Rewizyjna 
zdecydowała o wystosowaniu do Wójta wniosku o podjęcie bardziej energicznych i 
skutecznych działań w celu zakończenia sporu o wykupienie gruntów, na których 
wybudowana jest droga. Pomyślne, po zawarciu porozumienia, zakończenie sprawy jest 
istotne z punktu widzenia zarówno interesów Pana Postanowicza, jak i wizerunku gminy. 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Pan Antoni Postanowicz złoŜył list otwarty do 
Wójta, dla zainteresowanych kopia listu dostępna jest w Biurze Rady. 
 Pan Antoni Postanowicz odniósł się ponownie do tematu budowy ulicy Polnej w 
Czerwonaku, groŜąc zamknięciem ulicy z dniem 1 września br.  oraz lokalizacji i prawa 
własności kolektorów deszczowych, które znajdują się na działce będącej jego własnością. 
Zarzucił równieŜ Wójtowi, Ŝe pomimo iŜ twierdził, Ŝe gmina wykupiła teren pod budowę ulicy 
Polnej teraz zdecydował się na oddanie 16 m2 ulicy. UwaŜa, Ŝe kara za bezumowne 
korzystanie z gruntów stanowiących część działki naleŜącej do niego jest zbyt niska i 
wypłacana jest na podstawie nieaktualnej wyceny. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Szymańska – Dudek  
wyjaśniła, Ŝe w związku z brakiem porozumienia z właścicielem terenu w temacie wykupu 
gruntu gmina zdecydowała się na zaprzestanie korzystania z części działki naleŜącej obecnie 
do Pana Antoniego Postanowicza. W sprawie kary za bezumowne korzystanie z gruntów 
stanowiących część ulicy Polnej poinformowała, Ŝe wypłacana jest zgodnie z operatem 
szacunkowym, którego rzeczoznawca nie potwierdził, poniewaŜ ceny na rynku spadły i 
operat nie byłby korzystny dla właściciela terenu. 
 
Ad.17. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady zamknął LVI sesję Rady Gminy Czerwonak.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert 
 
  
 

 
 
 
 


